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onderwerp Beantwoording art. 44 RvO vragen inzake extremisme en radicalisering in Venlo datum 1 0 · FEB. 2023 
Beste heer Vervuurt, 

Naar aanleiding van uw bovenvermelde brief delen wij u het volgende mee. 

Vraag 1 
Hoe reflecteert uw college op de beschreven acties en gebeurtenissen, maar ook 
haar eigen rol en functioneren in het voorkomen, adequaat ingrijpen, en het 
veroordelen van deze acties en gebeurtenissen? 

Antwoord vraag 1 
In 2016 is het beleid "Aanpak radicalisering en jihadisme" door de raad vastgesteld. Hoewel 
het grootste deel van de beschreven aanpak nog steeds op de huidige ontwikkelingen 
toegepast kan worden, is het wenselijk de focus te verbreden naar alle vormen van 
extremisme en radicalisering. De toename van enkele vormen van extremisme baart ons 
zorgen. Op dit moment wordt gewerkt aan een update van dit beleidsstuk en het streven is 
om dit in februari vast te stellen. 
Deze toename van extremisme en radicalisering is een mondiale ontwikkeling en wordt ook 
in Nederland gesignaleerd. Dit zien we terug in het Dreigingsbeeld Terrorisme Nederland 
van de Nationaal Coördinator Terrorismebestrijding en Veiligheid (NCTV). In de 
aanbiedingsbrief waarbij het DTN 57 (Dreigingsbeeld Terrorisme Nederland) aan de kamer 
wordt aangeboden, spreekt de minister van Justitie en Veiligheid haar zorgen uit over de 
opkomst van rechtsextremisme. In de brief stelt de minister: "Beter beeld en inzicht van de 
dreiging helpt om de lokale aanpak nog preciezer te richten en aan te scherpen om de 
extremistische en terroristische dreigingen tegen te gaan. Nederland heeft jarenlange goede 
ervaring met de persoonsgerichte aanpak (PGA) maar gemeenten en lokale bestuurders 
geven aan dat deze vormen van radicalisering, die veelal uitsluitend online plaatsvinden, 
lastig te signaleren zijn en er nog weinig mogelijkheden zijn om dit lokaal online tegen te 
gaan." 
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Zowel met de NCTV als met de Expertise-unit Sociale Stabiliteit is regelmatig contact. Ook 
over de actie van White Lives Matter in Venlo is contact geweest. Daarnaast is er contact 
gezocht met de gemeente Rotterdam. 

Op het moment dat bij ons bekend was dat deze actie heeft plaats gehad, heeft het college 
adequaat ingegrepen. Dit soort acties worden veelal online, in Telegramgroepen voorbereid, 
buiten het zicht van de overheid. Dat maakt dat het moeilijk of onmogelijk is om dergelijke 
online acties in een vroeg stadium te traceren. 

Vraag2 
Wat is er naar aanleiding van deze acties geleerd met betrekking tot het voorkomen, 
indammen of beperken van dergelijke acties in de toekomst? Hoe bent u van plan 
deze geleerde lessen in de toekomst toe te passen? 

Antwoord vraag2 
Aan de hand van de ontwikkelingen (landelijk en lokaal) wordt jaarlijks gekeken welke 
interventies ingezet moeten worden. 

De mondiale en landelijke opkomst van rechtsextremisme is bekend en in de uitvoering van 
beleid wordt daar zeker aandacht aan besteed. Zoals het kabinet heeft beschreven vormt het 
rechtsextremisme en -terrorisme een reële bedreiging voor de nationale veiligheid en de 
democratische rechtsorde. Daarnaast maakt het kabinet maakt zich zorgen over de 
aantrekkingskracht van complottheorieën die zich recentelijk ook in Nederland van de 
uithoeken van het internet verspreid hebben naar de publieke opinie. Afhankelijk van de aard 
van de complottheorieën kan het openlijk en kritiekloos bespreken hiervan bijdragen aan de 
sociale acceptatie van antisemitisme, xenofobie of racisme. 
De NCTV zal in samenspraak met betrokken partners werken aan een strategie tegen 
extremisme. In deze strategie zou ook aandacht gaan naar de aanpak tegen schadelijke 
complottheorieën. 
De minister stelt in haar brief (zie het antwoord op vraag 1): "Inmiddels is er verspreid over 
Nederland wel een aantal rechtsextremistische personen in de PGA opgenomen die via een 
strafrechtelijk onderzoek in beeld zijn gekomen. Deze eerste ervaringen laten zien dat 
eenmaal in beeld bij de lokale aanpak, de partners in gezamenlijkheid goed in staat zijn om 
deze casuïstiek, evenals andere vormen van extremisme, op te pakken. De bekende 
interventies vanuit zorg en veiligheid zijn ook voor deze doelgroep inzetbaar en bieden 
gemeenten voldoende handelingsperspectief. 
Om de online aanpak van de extremistische dreiging te versterken is door de NCTV een 
verkenning gestart naar mogelijke maatregelen en bijbehorend dreigingsbeeld online. Samen 
met operationele partners wordt verkend welke technische en juridische (on)mogelijkheden 
er zijn en wat behoeften van ketenpartners zijn voor mogelijke interventies." 
Wij volgen deze ontwikkelingen uiteraard op de voet. 

Vraag 3 
Burgemeester Scholten heeft publiekelijk aangekondigd overwogen aangifte te doen 
naar aanleiding van deze gebeurtenissen. Dit is uiteindelijk niet gebeurd. Kunt u 
toelichten waarom u tot dit besluit bent gekomen? 

Antwoord vraag 3 
Het doen van aangifte was een overweging zodat het Openbaar Ministerie een onderzoek 
kan doen naar strafbare feiten. Inmiddels liep er al een grootschalig onderzoek naar de 
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gebeurtenissen in Rotterdam, waardoor aangifte geen toegevoegde waarde had. Overigens 
heeft ook de dag erna het OM in Limburg aangekondigd een onderzoek te doen naar de 
gebeurtenissen. 

Vraag 4 
Zijn er naar uw weten personen of groepen actief of woonachtig in onze gemeente 
die men zou kunnen bestempelen als geradicaliseerd en mogelijk gevaarlijk? Indien 
ja, kunt u een schatting geven van het aantal personen (enkelen, tientallen, 
honderden) dat dit betreft, hoe de dreigingsniveaus rond deze personen wordt 
ingeschat, en hoe er met deze dreiging(en) wordt omgegaan? Indien nee, door wie 
en hoe wordt er dan zicht gehouden op deze (mogelijk gevaarlijke) personen en 
groepen? 

Antwoord vraag 4 
Voor zover bekend zijn er in Venlo geen groepen bekend die geradicaliseerd zijn en zijn er 
vanaf 2016 enkele personen bekend die zijn geradicaliseerd. Indien er sprake is van 
casuïstiek werken we volgens de richtlijnen van het convenant persoonsgerichte aanpak 
voorkoming radicalisering en extremisme provincie Limburg. Het is lastig om dit in te 
schatten, omdat er veel online gebeurt. De samenwerking met lokale en landelijke partijen 
die zijn toegerust om dreigingsniveaus in te schatten is gericht op het vormen van een zo 
actueel mogelijk beeld. 
De AIVD doet onderzoek naar personen of organisaties waarbij het vermoeden bestaat dat 
zij een gevaar vormen voor het voortbestaan van de democratische rechtsorde, dan wel de 
nationale veiligheid of andere gewichtige belangen van de staat. Over specifieke 
organisaties of personen doet de AIVD in het openbaar geen uitspraken. 

Vraag 5 
Heeft uw college naar aanleiding van deze gebeurtenissen contact en overleg 
gezocht met het Landelijk Steunpunt Extremisme (LSE) of de Nationaal Coördinator 
Terrorismebestrijding en Veiligheid (NCTV)? Waarom wel/niet? 

Vraag 6 
Op welke manier werkt de Gemeente Venlo samen met de Veiligheidsregio Limburg-Noord, 
de Nationale Politie, het OM en andere partners om dit soort groeperingen en 
haar leden in beeld te krijgen en te begeleiden in een deradicaliseringsproces? Wie 
is hierbij betrokken, en lukt dit naar uw mening voldoende? 

Antwoord vraag 5 en 6 
Met de NCTV is een regelmatig (provinciaal) overleg en er is een korte communicatielijn met 
deze organisatie. In dit concrete geval is inderdaad overleg gevoerd met de NCTV en ook 
met de Expertise-unit Sociale Stabiliteit (ESS) van het ministerie van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid. De ESS adviseert onder andere gemeenten hoe om te gaan met 
maatschappelijke spanningen en polarisatie. 
Met het LSE is wel vaker contact, maar in dit specifieke geval is geen contact gezocht, 
omdat het LSE zich meer richt op individuele gevallen. De Veiligheidsregio Limburg-Noord 
heeft geen rol in preventie extremisme en radicalisering. 

Rondom het thema extremisme en radicalisering is er een regelmatig overleg met de politie, 
de CTER-eenheid Limburg (Contraterrorisme, extremisme en radicalisering). Verder vindt er 
regelmatig overleg plaats met NCTV en indien nodig AIVD als het gaat om trends en 
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ontwikkelingen rondom veiligheid en met ESS als het gaat om het voorkomen van 
maatschappelijke spanningen en polarisatie en preventie radicalisering. 
Daarnaast is er een nauwe samenwerking met het Zorg- en Veiligheidshuis (ZVH) om 
ontwikkelingen te volgen en casussen te bespreken. Vanaf februari gaat de gemeente Venlo 
deelnemen aan de Provinciale Weegtafel Radicalisering. In dit overleg bespreken 
gemeenten, OM, Politie (CTER) en ZVH signalen en casuïstiek op het gebied van 
radicalisering en extremisme ter agendering voor CTER PGA. Wanneer er casussen met 
persoonsgegevens worden besproken dan gebeurt dit enkele met partijen welke hier een 
grondslag voor hebben. 
In het verleden verliep dit via ZVH maar door de komst van de provinciale weegtafel wordt 
hier een professionalisering in aangebracht met een correct juridisch kader. 
Het Rijksopleidingsinstituut tegengaan radicalisering (ROR) biedt trainingen aan voor 
professionals, variërend van een basistraining (gericht op kennis van een 
radicaliseringsproces) tot trainingen voor specifieke groepen professionals en gericht op 
specifieke vormen van radicalisering. Dit jaar zetten we in op het activeren van organisaties 
om zoveel mogelijk medewerkers een training te laten volgen. 

Vraag 7 
Is uw college bekend met (de uitkomsten van) dit onderzoek door de RUG? Herkent 
u (onderdelen van) de resultaten van het onderzoek? 

Antwoord vraag 7 
Wij zijn niet bekend met het onderzoek van de RUG. In de gemeente Venlo is in 2021 
eenzelfde onderzoek uitgevoerd door RadarAdvies. De gemeenteraad is hierover 
geïnformeerd in februari 2021 (RIB 14). De resultaten zijn vergelijkbaar met datgene dat u in 
uw brief schetst. 

Vraag 8 
Worden er door de Gemeente Venlo, of door andere organisaties binnen de 
gemeente, programma's uitgevoerd met als doel het voorkomen van radicalisering, 
of het deradicaliseren van geradicaliseerde individuen of groepen? Zo ja, kunt u ons 
inlichten over welke programma's dit zijn en hoe succesvol deze programma's zijn? 
Zo nee, heeft de Gemeente naar uw mening wel voldoende kennis en middelen in 
bezit om dit soort programma's op te zetten of uit te voeren, en deelt u onze mening 
dat dit het moment zou zijn om hier dan nu mee te beginnen? 

Antwoord vraag 8 
Jaarlijks vragen wij versterkingsgelden aan voor het uitvoeren van lokale interventies. Deze 
kunnen per jaar verschillen, afhankelijk van waar we accenten willen aanbrengen. Dit wordt 
bepaald door ontwikkelingen die we lokaal en landelijk zien. 
Ook preventief wordt er aandacht besteed aan het voorkomen van radicalisering. We werken 
aan het versterken van een inclusieve samenleving en het voorkomen van polarisatie. 
Daarnaast kijken we hoe beter kunnen inzetten op het voorkomen van discriminatie in Venlo. 
De afgelopen jaren is vooral ingezet op het trainen van professionals, zodat ze radicalisering 
herkennen, het toerusten van ouders om signalen bij hun kinderen te herkennen en het 
opzetten van een netwerk van betrokken mensen in de stad (in samenwerking met 
"Bondgenoten" van de politie). Met de acht Noord-Limburgse gemeenten en ESS zijn wij van 
start gegaan met het verkennen van deelthema's om gezamenlijk kennis op te doen 
(Kennislabs). 
De komende periode ligt de nadruk vooral op het beter toerusten van professionals, zodat zij 
ook het brede spectrum van extremisme in beeld hebben. 
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Vraag 9 
Ziet uw college meerwaarde in een dergelijk breedschalig onderzoek, en bent u 
voornemens om de opdracht voor een dergelijk onderzoek al dan niet in 
samenwerking met andere partners uit te zetten? Indien nee, waarom niet? 

Antwoord vraag 9 
Zie het antwoord op vraag 7. 

Hoogachtend, 
Burgemeester en wet ders van Venlo 
de secretaris de burgemeester 
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